
 

                                                                        V Kladně dne 23.7.2014 

Rada Českého rozhlasu 

Český rozhlas 

Vinohradská 12 

120 99 Praha 2 

 
Věc: Stížnost na nevyváženost zpravodajství a porušení obsahové nezávislosti ve vysílání ČRo 
 
Vážená Rado Českého rozhlasu. 
 

Obracím se na Vás se stížností na nevyváženost zpravodajství a porušení obsahové nezávislosti ve 

vysílání ČRo. V období přibližně od 28.5.2014 do 20.6.2014 probíhala v ČRo poměrně rozsáhlá 

jednostranná a negativně zaměřená kampaň proti léčitelství v České republice, která byla spuštěna na 

základě tragického případu pana Marcela Wimmera. V této době byly zveřejňovány pouze negativní 

zprávy o léčitelství, o pozitivní zkušenosti zájem nebyl. Téma bylo generalizováno a předloženo způsobem 

léčitel = šarlatán což léčitelství jako celek dehonestuje. Zástupcům léčitelů nebylo navíc téměř umožněno 

se ke kampani vyjádřit nebo jen zcela minimálně oproti například zástupcům Ministerstva zdravotnictví 

nebo lékařů. Vše lze vyposlechnout ve zvukových záznamech na webu ČRo, odvysílaných zprávách a 

reportážích a přečíst v článcích na webu ČRo – odkazy uvádím v příloze tohoto dopisu. 
 

Neobhajuji zde v žádném případě podvodníky a pomatence, kteří se za léčitele jen vydávají a žádné skutečné 

léčitelské schopnosti nemají. Tito lidé jen hrubým způsobem zneužívají tíživé situace nemocných a takové 

chování lze označit jako hyenismus. Je velmi dobře, že se na takového případy upozorňuje a že se zveřejňují. 

Avšak každé takovéto závažné téma by mělo být zpracováno objektivně. Existuje mnoho poctivých léčitelů, 

kteří mají výborné výsledky a úspěšnost jejich léčby je doložitelná. Pro investigativního novináře by neměl být 

problém takové léčitele vyhledat. Souhlasím s tím, že není jednoduché pro pacienta na první pohled rozlišit 

zda se dostal k podvodníkovi nebo skutečnému léčiteli – v tom vidím i velký přínos této kampaně, a sice že se 

o tomto problému začalo veřejně mluvit. Tím více jsem však přesvědčen o tom, že toto téma by mělo být ve 

veřejnoprávním mediu zpracováno nanejvýš objektivně. Myslím si, že skutečný léčitel nikdy nebude pacienta 

odrazovat od návštěvy lékaře, ale naopak bude trvat na tom, aby pacient i nadále zůstával v péči lékaře – 

bude chtít s lékařem spolupracovat. Je však třeba také v této souvislosti ještě dodat, že na druhé straně 

existují i nepoctiví lékaři, a mnoho pochybení a neúspěchů lze nalézt i v medicíně.  
 

Chci zdůraznit, že vůbec nezavrhuji klasickou medicínu. Naopak, náročné práce lékařů si velmi vážím. Z 

osobních zkušeností vím, že častokrát dokáží takřka zázraky. Mě samotnému zachránili lékaři v 26 letech 

život. Na druhou stranu, stejně tak, častokrát takřka zázraky dokáží i někteří léčitelé. 
 

Jelikož nejsem léčitel, mohu zde konkrétně mluvit jen o léčitelském oboru, s jehož výsledky jsem se měl 

možnost se na vlastní oči setkat – je to biotronika
1)  

pana Tomáše Pfeiffera. Biotronika má doložitelné 

pozitivní léčebné výsledky v mnoha oblastech, včetně onkologických onemocnění. Osobně znám dvě ženy, 

které byly v konečném stadiu onkologického onemocnění, kdy medicína mohla nabídnout už pouze 

paliativní léčbu a dle vyjádření lékařů každé zbývalo již jen několik týdnů života. Nicméně obě ženy se po 

léčení u p.Tomáše Pfeiffera zcela uzdravily a žijí dodnes normálním životem (léčení probíhalo před 23 lety a 

před 24 lety). Dále znám osobně jednu ženu, u které se po léčení u p.Tomáše Pfeiffera (před 11 lety) změnil 

typ nádoru ze zhoubného na nezhoubný. Pro všechny tři případy existuje zdravotnická dokumentace, ve 

které je vymizení nebo změna zhoubného nádoru popsáno, histologicky potvrzeno a zadokumentováno.  

Toto jsou lidé, které znám přímo osobně, ale vím o dalších onkologicky nemocných pacientech, kteří byli ze 

své nemoci, často v termálním stadiu, p.Tomášem Pfeifferem zcela vyléčeni (opět doloženo zdravotnickou 

dokumentací). Biotronikou není zdaleka možno léčit vše, má však pozoruhodné léčebné úspěchy i u 

některých dalších onemocnění. I o tom existují svědectví mnoha lidí, kterým p.Tomáš Pfeiffer pomohl. 



 

Pana Tomáše Pfeiffera znám již dlouho, je to poctivý a čestný člověk. Léčí zcela zdarma, jeho zájmem 

není osobní prospěch ani sláva, ale chce svým léčitelským darem pomáhat člověku v nouzi. Celý život se 

poctivě snaží navázat oficiální spolupráci s lékaři a biotroniku zařadit jako možný doplněk klasické 

medicínské léčby. Vždy po pacientech žádá, aby u nich nejprve proběhla řádná medicínská léčba a 

požaduje, aby pacient zůstal i v průběhu jeho léčení v péči u lékaře. Pacienta lékaři nikdy neodvádí.   
 

Právě na základě těchto faktů, jsem přesvědčen, že zpravodajství a většina dalších vyjádření v ČRo k 

tomuto tématu byla jednostranná a nevyvážená, a to mi jako řádnému koncesionáři ČRo velmi vadí. 

Podle zákona má být rozhlasové a televizní vysílání objektivní, vyvážené, poskytovatel vysílání má 

poskytovat vyváženou nabídku pro všechny vrstvy obyvatel, má být zachována pluralita programové   

nabídky a obsahová nezávislost vysílání.  
 

Každý má samozřejmě právo na svůj názor. V diskusi by však měl být dán stejný prostor k vyjádření se 

všem, kterých se problém týká - v tomto případě tedy i léčitelům. Myslím si, že právě ve veřejnoprávním 

mediu by k takto důležitému tématu měl být vytvořen adekvátní prostor pro širší odbornou diskusi za účasti 

jak zástupců, lékařů tak také zástupců léčitelů i jejich léčených pacientů. 
 

Jak lékařům, tak léčitelům jde přeci o stejnou věc a mají stejný cíl – pomoci nemocnému člověku. Jsem 

přesvědčen, že může být nanejvýš ku prospěchu občanů této země, pokud se zde konečně téma 

léčitelství začne seriózně diskutovat a mezi lékaři a léčiteli započne seriózní, oficiální spolupráce. 
 

Děkuji předem za odpověď. 

 
S pozdravem     

                                                                                                    

Miloš Dudák 

 

 
1)

 Důležitá doplňující informace k termínu “biotronik – biotronika“. Tento termín vymyslel filozof a léčitel 

Josef Zezulka pro svůj léčitelský obor, který založil a rozvinul krátce po roce 1945. Tomáš Pfeiffer je jeho 

žákem a pokračovatelem. Léčitel – biotronik léčí vždy zdarma. Léčitele - biotroniky sdružuje profesní svaz 

SANÁTOR. Každý, kdo sám sebe prohlašuje za biotronika a není žákem p.Josefa Zezulky nebo p.Tomáše 

Pfeiffera, a není členem svazu SANÁTOR užívá tento termín neoprávněně. V souladu s tématem o 

falešných léčitelích - termín “biotronik – biotronika“ je v současnosti zneužíván mnoha podvodníky, kteří se 

za biotroniky jen vydávají. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Příloha ke stížnosti na nevyváženost zpravodajství k tématu léčitelství ve vysílání ČRo v době od 

28.5. do 20.6.2014 - odkazy na zprávy a reportáže: 

 

www.rozhlas.cz/zpravy/politika/_zprava/1364921 

www.rozhlas.cz/zpravy/politika/_zprava/1355728 

www.rozhlas.cz/radiozurnal/dvacetminut/_zprava/1355638 

www.rozhlas.cz/kraje/linka/_zprava/1329075 

www.rozhlas.cz/dvojka/jaktovidi/_zprava/1364141 

www.rozhlas.cz/zpravy/politika/_zprava/1356362 

www.rozhlas.cz/zpravy/politika/_zprava/1356051 

 

Pořad ČRo Plus pořad "Pro a proti" (19.06.2014 09:30). 
Anotace:  Léčitelé by měli být podle záměrů ministerstva zdravotnictví trestně odpovědní za léčbu, kterou 
ordinují pacientovi. Prospěje to pacientům? Obrousí se hrany mezi lékaři a léčiteli? R. Kalenská se ptá 
léčitelky E. Špačkové a prezidenta ČLK Milana Kubka. 

http://prehravac.rozhlas.cz/audio/3147719 

 

Ranní Radiožurnál (20.06.2014 06:00) 
Anotace:  ČSA končí letecké spojení mezi Prahou a Berlínem; listujeme dnešními novinami; léčitelé slibují 
vyléčení těžkých nemocí; Adreji Babišovi se nelíbí doporučení EK, aby Česko rychleji zvyšovalo věk pro 
odchody do důchodu. 
http://prehravac.rozhlas.cz/audio/3148385 
 
Odpolední Radiožurnál s Petrem Králem (20.06.2014 14:00)  
Anotace:   Praktiky podvodných léčitelů; kauza Opencard; aféra odposlechů v Polsku; Evropská unie trvá 
na tom, že Česko by mělo rychleji zvyšovat věk pro odchody do důchodu; česká atletická reprezentace; 
zaměstnanci kladenské Poldi zůstávají ve stávkové pohotovosti. 
http://prehravac.rozhlas.cz/audio/3149010 
 
Hlavní zprávy (29.05.2014 18:10)  
Anotace:    Prezident Miloš Zeman uspěl se dvěma návrhy ústavních soudců; ukrajinská armáda utrpěla 
těžké ztráty poté, co zaútočila na povstalce; v Česku působí léčitelé, kteří slibují zázračné uzdravení. 
http://prehravac.rozhlas.cz/audio/3132812 
 
Odpolední Radiožurnál s Petrem Králem  (29.05.2014 14:00) 
Anotace:   Léčitelé se distancují od léčení v rámci různých sekt; upozornění na dopravní nehodu na D1; 
hackeři vymýšlejí stále nové triky; tenisový Roland Garros; meteorologové mírní varování před povodněmi; 
kanál v Račicích je dráhou světových parametrů. 
http://prehravac.rozhlas.cz/audio/3132504 
 
Odpolední Radiožurnál s Vojtěchem Bidrmanem (28.05.2014 16:00)  
Anotace:   Onkolog varuje pacienty před léčiteli; čeští tenisté na Roland Garros; první fotbalová liga bude 
mít nového sponzora, stane se jím Synot; dnešní informace z burzy) 
http://prehravac.rozhlas.cz/audio/3131670 
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